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PROTOKÓŁ NR  16-12/2007 
z posiedzenia  

Komisji Samorządu i Ładu  Publicznego Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się  18  października  2007r.  

 
 
Posiedzenie  Komisja   rozpoczęła  o  godz. 15,00 
 
Obecność: 
Komisja  obradowała  w  5-osobowym  składzie, wg  załączonej listy obecności., która  
stanowi załącznik  nr  1  do niniejszego  protokołu  -  czyli było  quorum do podejmowania  
prawomocnych decyzji.  
 
Lista  pozostałych,  innych osób uczestniczących w  posiedzeniu Komisji  - stanowi załącznik  
nr 2  do protokołu.  
 
Prowadzący obrady  Jarosław   Gorecki - przewodniczący Komisji   powitał  wszystkich  
obecnych i  zaproponował  zmianę  do zaplanowanego  porządku  obrad,  który  stanowi 
załącznik  nr  3  do protokołu, tj.:  wprowadzić projekty uchwał w  sprawie: 
• zasad i trybu przeprowadzenia  konsultacji  z mieszkańcami Miasta Gdańska   -  druk nr 

394, 
• zmiany uchwały w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007r.  -  druk nr 

399, 
• skierowania  wniosku  do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności 

niektórych przepisów ustawy  z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U.  Nr 80, poz. 717 z późn. zm.) z  przepisami  Konstytucji RP z  
także z przepisami  niektórych  konwencji międzynarodowych  - druk nr 406. 

 
Komisja nie zgłosiła uwag  co  do  rozszerzenia  i porządku   jednogłośnie -  3  głosami za  - 
przyjęła  następujący porządek  obrad: 
 
1. Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany uchwały w  sprawie  

uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007r.  -  druk nr 399, 
 

2. Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie skierowania  wniosku  do 
Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych 
przepisów ustawy  z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U.  Nr 80, poz. 717 z późn. zm.) z  przepisami  
Konstytucji RP z  także z przepisami  niektórych  konwencji 
międzynarodowych  - druk nr 406. 

 

3. Opiniowanie projektu  uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia  
konsultacji  z mieszkańcami Miasta Gdańska   -  druk nr 394, 

 

4. Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie  wyboru  ławników  do Sądu  
Rejonowego  oraz  Sądu  Okręgowego w  Gdańsku 

 

5. Informacja   Komendantów: 
1) Komendy Miejskiej Policji  w Gdańsku 
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2) Komendy  Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku 
3) Straży Miejskiej  w Gdańsku 

 z  przebiegu sezonu  letniego  pod  względem  bezpieczeństwa - wnioski. 
 
6. Informacja  nt.  materiałów  niebezpiecznych  na terenie  miasta, ratownictwa  
    chemicznego. 
 
7.  OSP - budowa  ośrodka  treningowego   do  szkolenia  psów   ratowniczych-     
     punkt  zdjęty   z porządku obrad  w trakcie  posiedzenia.  

 
8.  Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 
 
 

PUNKT  1 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany uchwały w  sprawie  
uchwalenia  budżetu  miasta Gdańska  na  2007r.  -  druk nr 399, 
 
Proponowane  zmiany w budżecie Miasta  Gdańska  na  rok 2007- w zakresie  działania  
Komisji -   omówiła  pani  Maria  Wonerska  - Zastępca  Dyrektora  Wydziału  
Finansowego. Powiedziała  między innymi:  
Zwiększa  się  dochody o przeszło  10 mln zł,  wśród  nich  kwotę 364.883 zł  stanowią 
zwiększone   dochody z  tytułu  mandatów  karnych nakładanych prze z Straż  Miejską. Całą  
ta  kwotę  po  stronie  wydatkowej  w WZKiOL  przeznaczamy  na  zakup  trzech  
samochodów  dla  Straży Miejskiej. 
 
Komisja nie zgłosiła   uwag  i  bez  dyskusji  przystąpiła  do  głosowania.  
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  4 głosami za  -  pozytywnie zaopiniowała  
zaproponowane zmiany  w budżecie  w  zakresie  działania Komisji (Opinia Nr 
16-12/33-22/07).  
 

 
PUNKT  2 

Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie skierowania  wniosku  do 
Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych przepisów 
ustawy  z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U.  Nr 80, poz. 717 z późn. zm.) z  przepisami  Konstytucji 
RP z  także z przepisami  niektórych  konwencji międzynarodowych  - druk nr 
406. 

 
Projekt  uchwały  omówił  Pan  Andrzej  Duch  -  Dyrektor  Wydziału  Urbanistyki, 
Architektury i Ochrony  Zabytków.  Powiedział między innymi: 
Przez   okres  działania   ustawy o  planowaniu i  zagospodarowaniu przestrzennym  
zauważono, że  zawiera  ona wiele wad , które  uniemożliwiają nam   dobre,  racjonalne,  
zgodnie  z podstawowymi zasadami,  również  konstytucyjnymi,  działanie.  Po  długich 
konsultacjach z przedstawicielami innych  miast, Towarzystwem Urbanistów  doszliśmy  do  
wniosku, że  należ  wystąpić  do Trybunału  Konstytucyjnego o stwierdzenie  niezgodności 
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niektórych  zapisów  ustawy  o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym z przepisami 
konstytucyjnymi RP i niektórymi konwencjami międzynarodowymi.  
Niezgodności  dotyczą  czterech  punktów, które  powodują, że  nasze  działania  odbierane są 
przez  społeczność  dosyć  negatywnie. 
• Ograniczenie  prawa  własności – ustawa  powoduje  nadmierne  ograniczenie  prawa  

własności  bez  określenia zakresu nienaruszalnego.  
• Przekazanie  uprawnień   do  rozstrzygania  w  sprawach  własności  ministrowi -  

minister przez  rozporządzenie  swoje  narzucił  ramy, które  musimy  stosować przy  
wydawaniu  decyzji  o warunkach  zabudowy. Ramy  te są bardzo sztywne  i czasami 
powodują  absurdalne  ograniczenia. 

• Nie respektowanie  konstytucji i konwencji  o  dostępie   społeczności  do  informacji o   
lokalizowanych   inwestycji.  Jeśli nie  ma  dla  danego  terenu planu,  to  właściciel ma   
prawo żądać od nas  decyzji, my  natomiast nie mamy  tryb procedury i możliwości   
upowszechnienia tej  informacji. 

• Zadania  publiczne,  jako zadania  własne  samorządu (kształtowanie przestrzeni) mogą  
być  rozstrzygane   przez  organ  administracji   specjalnej. W  sytuacji, kiedy  wydajemy  
decyzję  o warunkach  zabudowy to w  przypadku  odwołania  SKO, które nie jest 
organem  samorządowym,  tylko organem administracji  specjalnej   może  te  decyzje 
zmienić. Jeśli  SKO   uchyla  decyzję  do ponownego  rozpatrzenia,  to nie jeśli tak źle, ale 
jeśli  sam  rozstrzyga  to  zachodzi  sytuacja, że   organ administracji   specjalnej   
rozstrzyga   w  zakresie, który  konstytucja  zastrzeżony jest  jako zadanie własne  
samorządu. 

W  uchwale  tej  upoważniamy  radcę  prawnego    prof. Huberta  Izdebskiego do  
reprezentowania  Rady Miasta Gdańska  przed  Trybunałem  Konstytucyjnym. Prof. Izdebski  
jest autorytetem  w dziedzinie   prawa o zagospodarowaniu przestrzennym.  
 
Komisja  po  krótkich dodatkowych  wyjaśnieniach, nie  zgłaszając  uwag  Komisja 
przystąpiła  do głosowania.   

 
Opinia: 

Komisja  -  1  głosem za, przy  3  glosach  wstrzymujących  się  -   pozytywnie  
zaopiniowała  przedmiotowy   projekt   uchwały  zawarty  w  druku   nr  406      
( Opinia  Nr 16-12/34-23/07) 
 
 

PUNKT   3 
Opiniowanie projektu  uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia  
konsultacji  z mieszkańcami Miasta Gdańska   -  druk nr 394, 
 
Projekt  uchwały  omówił  Pan  Bogumił  Koczot  -  Dyrektor  Wydziału Geodezji.  
Powiedział między innymi: 
Konieczność   podjęcia  tej  uchwały  wynika  z  zapisów  ustawy  o  samorządzie gminnym, 
która  mówi, że  w sprawach  ważnych   dla  gminy  mogą  być  przeprowadzone   konsultacje     
z mieszkańcami  gminy. Przedstawiona tutaj  uchwała  ma  charakter  ogólny  i  wynika   z  
wyroku  Trybunały  Konstytucyjnego w  wyroku z  listopada  200 r., który  mówi, że   
przeprowadzanie konsultacji  z mieszkańcami  gminy  powinno być   poprzedzone   uchwałą  
gminy ustalająca zasady  takich konsultacji.  Jest  to  uchwała   ogólna   a  w przypadku 
podjęcia decyzji o  konsultacjach  to podjęta  zostanie  uchwała  szczegółowa,  dotycząca 
tematyki konsultacji. 
uchwała  ta  mówi, że  konsultacje z mieszkańcami przeprowadza  się w przypadkach  
przewidzianych  ustawą, celem  ich  jest  wyrażenie  przez mieszkańców  woli, opinii   w 
przedmiocie  konsultacji. Konsultacje  mają  charakter  opiniotwórczy i nie są wiążące, ale  



 4
niezwykle  ważne.  Konsultacje  moa  dotyczyć  całego miasta, dzielnicy lub  danego  
środowiska. Opinia może być  wyrażana w  formie   uwag,  odpowiedzi   na  pytania  itd. czas  
trwania konsultacji nie może  być   krótszy niż  30  dni.  
 
Po  krótkich dodatkowych  wyjaśnieniach, nie  zgłaszając  uwag  Komisja przystąpiła  do 
głosowania.   

 
Opinia: 

Komisja  -  1  głosem za, przy  3  glosach  wstrzymujących  się  -   pozytywnie  
zaopiniowała  przedmiotowy   projekt   uchwały  zawarty  w  druku   nr  406      
( Opinia  Nr 16-12/35-24/07) 
 
 

PUNKT   4 
Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie  wyboru  ławników  do Sądu  
Rejonowego  oraz  Sądu  Okręgowego w  Gdańsku 
 
Przewodniczący Komisji   Jarosław  Gorecki  poinformował, że    Zespół  do  spraw  
zaopiniowania  kandydatów  na  ławników  do  sądów  powszechnych, pod  przewodnictwem   
Mariusza Pankowskiego  zakończył  prace związane  ze  sprawdzaniem zgłoszeń  kandydatów 
pod  względem  formalnym.  
Wyboru  ławników   Rada Miasta  dokona  na najbliższej sesji,  tj. 25  października  br.  
spośród  kandydatów  spełniających   wymogi  formalne.  
 
Radny Mariusz  Pankowski – Przewodniczący   Zespołu  przypomniał  Komisji kryteria  
jakie  musi  spełniać  kandydat  na ławnika  zgodnie  z : 
• ustawą Prawo o  ustroju  sadów  powszechnych  z  dnia 27 lipca 2001r.  
• Rozporządzeniem  Ministra  Sprawiedliwości  z  dnia 15 marca 2006r.  w  sprawie  

szczegółowego  trybu  zgłaszania  radom  gmin kandydatów  na  ławników  oraz  wzoru  
karty  zgłoszenia. 

 
Ustalenie: 

Komisja  po krótkich dodatkowych informacjach  i  wyjaśnieniach Komisja – jednogłośnie  -  
4 glosami za  przyjęła   projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  ławników  do  sądów 
powszechnych  na kadencje 2008- 2011      o  następującej treści: 
 

Rada Miasta  Gdańska uchwala,  co  następuje: 
 

§ 1 
Rada Miasta  Gdańska  stwierdza  dokonanie  w  głosowaniu  tajnym,  wyboru  ławników  na  
kadencję 2008-2011: 
1. do Sądu  Okręgowego  w Gdańsku, z  wyłączeniem ławników  uprawnionych  do 

orzekania w sprawie pracy,  zgodnie  z listą  stanowiącą  załącznik nr  1  do  uchwały. 
2. do  Sądu Rejonowego  Gdańsk-Północ w  Gdańsku, zgodnie  z  listą  stanowiącą  

załącznik nr  2  do  uchwały. 
3. do  Sądu  Rejonowego Gdańsk – Południe w Gdańsku z  wyłączeniem ławników  

uprawnionych  do orzekania w sprawie pracy, zgodnie  z  listą  stanowiącą  załącznik nr  3  
do  uchwały. 

4. do  Sądu  Okręgowego w  Gdańsku    do orzekania w  zakresie  prawa  pracy, zgodnie  z  
listą  stanowiącą  załącznik nr  4  do  uchwały. 

5. do Sądu  Rejonowego Gdańsk  -Południe  w  Gdańsku  do orzekania w  zakresie  prawa  
pracy, zgodnie  z  listą  stanowiącą  załącznik nr  5  do  uchwały. 
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§ 2 

Zobowiązuje  się  Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska  do przesłania Prezesowi Sądu  
Okręgowego  w  Gdańsku,  Prezesowi  Sądu  Rejonowego Gdańsk-Północ w  Gdańsku oraz  
Prezesowi Sądu  Rejonowego Gdańsk-Południe w Gdańsku właściwych list ławników  
najpóźniej  do  dnia 31  października 2007r.  
 

§ 3 
Uchwała  wchodzi  w życie  z dniem podjęcia. 
 

PUNKT   5 
Informacja   Komendantów: 
• Komendy Miejskiej Policji  w Gdańsku 
• Komendy  Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku 
• Straży Miejskiej  w Gdańsku 
z  przebiegu sezonu  letniego  pod  względem  bezpieczeństwa - wnioski. 
 

POLICJA 
Pan    Jacek  Zagórski  - zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w Gdańsku 
Powiedział, że  informację tą należałoby rozpocząć  od  wyjazdowego w  maju br. 
posiedzenia Komisji  w  siebie  Straży Miejskiej w  Gdańsku, gdzie  przedstawiali  swoją 
wizję   zabezpieczenia   sezonu  letniego,  możliwości  stawiane  przed policją i zadania, które   
policja  chciała  realizować  w trakcie  sezonu  letniego. Naszym zdaniem, zadania  o  których  
mówiliśmy  zostały  zrealizowane  mimo wówczas  sygnalizowanych juz  problemów 
związanych  z  trudnościami  kadrowymi.   Należałoby tutaj podziękować  Komisji, Radzie  
Miasta  za  udzielone   do tej pory  wsparcie  -  środki  finansowe, które  pozwoliły  na  
funkcjonowanie służb  płatnych  policji i które  były  widoczne   w mieście.  
W sezonie  letnim udało się   uniknąć  jakiś większych  problemów  mimo   trwających  prac  
drogowych, które  skutkowały  utrudnieniami w ruchu, angażowały  policjantów   do   tego. 
Udało  się  moim zdaniem osiągnąć  realną  poprawę   poczucia  bezpieczeństwa  -  ocena  
jednak  należy w  tym względzie   do  społeczeństwa. Symptomem tej poprawy  jest  również  
poprawa efektu  końcowego w  zakresie  badań  opinii  turystów.  
Naczelnik  Wydziału  Prewencji przedstawi   trochę danych  statystycznych, które  pozwolą  
na    zobrazowanie    zagadnienia  związanego  z bezpieczeństwem na terenie  miasta Gdańska  
zarówno w  okresie sezonu  letniego  jak i   Jarmarku Dominikańskiego. Przy ocenie  sezonu  
letniego  należy  również  uwzględnić  fakt, że  z  danych   przedstawionych przez  Urząd 
Miejski  nastąpiła znacznie  większa  liczba  turystów odwiedzających  Gdańsk.  
 
Pan  Ryszard Segin  - Naczelnik Wydziału  Prewencji KMP 
Przedstawił  informację  nt  bezpieczeństwa  na terenie miasta a  Gdańska  w  okresie  sezonu  
letniego  2007   - informacja  ta  stanowi  załącznik nr 4  do niniejszego  protokołu.  
 
Radny Jarosław  Gorecki  - przewodniczący  Komisji 
Mówimy o  spadku   przestępczości a  jak wygląda  sprawa   wykrywalności.   
 
Pan    Jacek  Zagórski  - zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w Gdańsku 
Wykrywalność  na pewno  nie  spadła, ale  takich  danych  tutaj nie  posiadamy. Dane  takie  
przesłaliśmy  do Urzędu   Miejskiego.  
 
Radny  Mariusz  Pankowski  - członek  Komisji 
Zapytał,  czy  obecni  tutaj przedstawiciele policji są  w stanie omówić  stan  techniczny  
komisariatów . 
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Pan    Jacek  Zagórski  - zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w Gdańsku 
Powiedział, że   jeśli  chodzi o parametry  techniczne   to  nie. Jednostką  nowoczesną  jest 
Komisariat I  na Górnej Oruni. Pozostałe  obiekty  są obiektami  różnego  rodzaju, obiektami 
nie  stanowiącymi własności  policji  za  wyjątkiem  budynku Komendy Miejskiej Policji i 
Komisariatu  we Wrzeszczu, który  wybudowany  był  w latach  70-tych  i wymaga już  
remontu.  
Komisariat  V na Przymorzu  mieści  się  w  30-letnim baraku po przedsiębiorstwie  wodno-
kanalizacyjnym.  Komisariat  VII  Stogi – budynek o niskim standardzie, wyremontowana  
tylko  dyżurka.. Komisariat  IV Oliwa -  budynek   przedwojenny  willowy, jednorodzinny  
bez  inwestowania. Praktycznie wszystkie  obiekty  którymi zarządzamy w tej  chwili  są 
niedoinwestowane, za wyjątkiem Komisariatu I. Trwają  obecnie prace adaptacyjne w  
budynku przy  ul Kartuskiej,  gdzie  oddano nową   sekcję ruchu  drogowego. Trwają  parce  z 
przygotowaniem  siedziby Komisariatu  w tym  samym miejscu i  będzie  to być może  
również  obiekt spełniający  oczekiwania i  wymogi  współczesności. Pozostałe  jednostki  
wymagają  dużo  inwestycji. 
 
Pan Tadeusz  Bukontt-  Dyrektor  Wydziału  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony 
Ludności 
Kończy  się  remont  przy  ul. Kartuskiej za pieniądze policji – miasto  dało  budynek  i  grunt.  
Następny Komisariat  to  Przymorze -  finansowanie: 1,5 mln zl  Leclerc,  1 mln zł   Miasto  
reszta  Policja (całość  ok. 8 mln zł). Kolejny  ruch  to Osowa  2009r. – miasto przekaże  
działkę.  Średnio Komisariat  liczy  150-200 osób ,  tj. 3,5  tys. m2 powierzchni biurowej i  5 
tys. m2  na  działkę z parkingami.   
W dalszej kolejności  działka  na  3 Maja  ( obecny  rynek) w zamian  za komisariat na 
Piwnej. Miasto  daje działkę, policja  środki na  wybudowanie obiektu. Następne   ruchy  to 
już  bardzo dalekowzroczne  a dotyczy ewentualnej zamiany  Komendy Miejskiej na  ul. 
Okopową  pod warunkiem, że policja  będzie   w stanie wybudować  budynek  na  Złotej  
Karczmie  dla komendy  wojewódzkiej policji.  
Policja  zaoferował  oddanie miastu  Biskupiej Górki, oddanie   byłego komisariatu na Oruni, 
ale  to wymaga  dużo  formalności, bo są  to obiekty  skarbu państwa. Był  jeszcze  pomysł  
na kapitalny  remont  obiektu  przy  ul. Białej  
Gdańsk  ma   dziewięć  komisariatów, Poznań ma  ich  sześć. 
 
Pan    Jacek  Zagórski  - zastępca  Komendanta  Miejskiego Policji w Gdańsku 
Przypomniał, że parę lat  temu  była  akcja   i dzięki finansom  Urzędu Miejskiego  
wyremontowano  dyżurki, miejsce  pierwszego kontaktu petenta  z policją, które  dosyć 
dobrze  wyglądają. Jeżeli Komisja byłaby  zainteresowana  to jesteśmy w stanie pokazać  
poszczególne   jednostki. Widać  tam  to niedoinwestowanie i  duże potrzeby.  
 

Radny  Mariusz  Pankowski  - członek  Komisji 
Zapytał,  czy  zapadła  decyzja  o likwidacji komisariatów. 
  
Pan Tadeusz  Bukontt-  Dyrektor  Wydziału  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony 
Ludności 
Odpowiedział, że   nie. Najpierw  trzeba  ustalić  coś  nowego, tak  aby można  było   
skutecznie  i  dobrze  połączyć  rewiry. Zanim nie powstanie  na ul. 3  Maja  komisariat,  to na 
pewno  nie będzie   zlikwidowany komisariat na Stogach. Zanim nie  wyremontuje  się  
obiektu na ul. Białej  to na  pewno nie  zlikwiduje się  komisariatu w Nowym Porcie. 
 

STRAŻ MIEJSKA 
Pan    Leszek  Walczak - Komendant  Straży Miejskiej w Gdańsku  
Powiedział, że  skupi się tutaj na  specyficznych sezonowo   terenach  mianowicie  
Śródmieście, pas  nadmorski,  park Oliwski,  lotnisko  oraz Motława.  
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Ilości  interwencji podjętych   to ok.  1/3  więcej  niż w roku  ubiegłym i przekroczyła  32  
tysięcy.  w stosunku  do roku poprzedniego. Głównie są  to wykroczenia  przeciwko  
bezpieczeństwu  i porządkowi   w  komunikacji,  w zakresie   ustawy  o  wychowaniu w 
trzeźwości, przeciwko urządzeniom użytku  publicznego  i inne.  
Podejście   Straży   do  tych  wykroczeń, w tym  roku  było ono zdecydowanie   bardziej  
represyjne niż w roku  ubiegłym. W  roku ubiegłym procentowy udział  to  60%  a  w  
bieżącym  44%. W związku ze znacznym wzrostem  wykroczeń  wzrosła ilość  spraw  
skierowanych  do sądu,  a tym samym nasz  referat  też miał nawał  pracy  i musiał  pracować 
w  nadgodzinach.  
Ilość  zawiadomień  również  wzrosła  z 1.200  do  3.800.   Straż Miejska: 
• interweniowała  ok. 5  tysięcy, które  nie zawsze  dotyczyły  kompetencji straży miejskiej.   
• zajmowała  się również swoimi  typowymi zdaniami  w ramach terenowych posterunków  

i przeprowadzono  ok. 13  tysięcy  kontroli. 
• zabezpieczyła   ok.  130  imprez  masowych , w tym Jarmark  Dominikański. Szczególnie 

zwrócono uwagę  na ruch  drogowy, parkowanie.   
Zanotowano  również  wzrost  zdarzeń  zarejestrowanych przez  monitoring – w roku  
ubiegłym  było  ich 474,  a  w bieżącym 1.702.  
Wnioski: 
• utrzymać chociaż  na   obecnym poziomie  wyposażenie  Straży -  samochody,  

motorówki; 
• stworzyć w  Straży Miejskiej  wydział  ds. koordynacji i planowania  w celu poprawienia 

współpracy z policją. Zadanie  to nie będzie  generowało żadnych  dodatkowych  
stanowisk  kierowniczych – będzie  to li tylko  zmiana  organizacyjna; 

• zmiany  do  regulaminu organizacyjnego  w związku z powyższym  i w trakcie wdrażania 
ISO, 

• zmiana  uchwały  dotyczącej  strefy  ograniczonego  ruchu -  abonamentów.  
 
 Komisja  po     dyskusji  nt.  wniosku dot. zakupu  fotoradaru  -  stanowisko  Prezydenta  
negatywne. 
 
Zdaniem Zastępcy  Komendanta    Miejskiego Policji w Gdańsku Pana    Jacka  
Zagórskiego  fotoradar  to  biurokracja i  coraz  więcej  ludzi  zatrudnia się przy  obróbce  
tego  materiału  i coraz   więcej jest  problemów ze  zdążeniem na  czas.  Sam  fotoradar   nie 
poprawi   bezpieczeństwa a  wręcz  może  zadziałać   przeciwnie. 
 
Pan Tadeusz  Bukontt-  Dyrektor  Wydziału  Zarządzania Kryzysowego i Ochrony 
Ludności 
Dodał, że w  przyszłym  roku  nie  będzie  żadnych zakupów  samochodów  dla  Straży 
Miejskiej. Do WPI  wpisany  jest  remont  skrzydła  B  budynku  siedziby  straży – koszt  
powyżej   1 mln zł.  Nie  zatrudnia  się  już więcej  ludzi w SM,  dokonywana  jest  wymiana 
wakatów  cywili do  obsługi  monitoringu. Budżet  bieżący  Straży Miejskiej  to  13 mln zł, z 
czego  80%  to  wynagrodzenia. 
 
Radny  Sylwester  Wysocki  - członek  Komisji 
Zapytał,  ile  spraw  Straż Miejska  skierowała  do   sądu? Jakie są wpływy  z  tytułu  
abonamentów    za  parkowanie? 
 
Pan    Leszek  Walczak - Komendant  Straży Miejskiej w Gdańsku  
Odpowiedział, że  do sądu  skierowano 3448  spraw. 
Jeśli   chodzi i  wpływy z  abonamentów,  to  uchwałę    w  tej  sprawie  można  bardzo 
szeroko  interpretować w zakresie  wydawania  bezpłatnych  abonamentów. Jest mało 
konkretna  w tym zakresie. Biuro Kontroli  Urzędu  kwestionuje  wydawanie   abonamentów  
na   okaziciela -  jak  mamy wydawać  abonament np. na  samochody operacyjne Policji, 
ABW czy innych  służb.  
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STRAŻ  POŻARNA 

Komendant Miejski  Państwowej  Straży Pożarnej  Pan Kazimierz Grubba   powiedział 
między innymi, że: 
Zgodnie z zaproszenie  ma  do  omówienia  dwa  tematy:  
• informacja z  przebiegu  sezonu  letniego pod względem bezpieczeństwa, 
• informacja  na  temat materiałów  niebezpiecznych na terenie  miasta, ratownictwa 

chemicznego. 
Nie  odnotowano szczególnych utrudnień  w zakresie bezpieczeństwa pożarowego  
związanego z sezonem  letnim. Jarmark  Dominikański w  zakresie   bezpieczeństwa  
pożarowego  przebiegał w  sposób  spokojny, bez interwencji ze  strony  straży pożarnej. 
Nastąpiła   wyraźna   poprawa   warunków   decydujących   o   bezpieczeństwie  pożarowego 
(  przejezdność, porządek). Nie odnotowano wniosków  i skarg  mieszkańców miasta  jak  
również  turystów. Liczne  imprezy  masowe  i  rekreacyjne   odbyły  się   bez  interwencji  
straży  pożarnej, niemniej należy  dodać, że  organizatorzy  dużych  imprez  trochę  późno  
podejmują  kroki  zawiadamiani  o tym komendanta miejskiego PSP. Pozostaje nam mało  
czasu  na analizę  wynikową w  związku  z złożonym przez  nich  materiałem. Przy  takich  
imprezach zagrożenie jest  duże  a  mamy  sprzęt  taki jaki mamy. Podpisując  się  pod  taką  
dokumentacje osobiście  ponoszę  ryzyko i odpowiedzialność. Myślę, że   w  najbliższym 
czasie  miasto  doczeka  się terenów, które  zgodnie z  planem  miejscowym będą 
przewidziane  pod  tego  typu  działania, będą  uzbrojone  i przemyślane.  
Wątpliwość  budzi  także  organizowanie  ferii letnich  i zimowych w szkołach. Jest  taki  
dokument, że  jeżeli nauczyciel  w sposób  gospodarczy, różny podejdzie   do tematu, że  chce 
na  okres  ferii, wakacji  przyjąć dzieci  z innych miejscowości,  to  taki  dokument w świetle  
rozporządzenia Ministra Oświaty musi  uzgodnić z komendantem  straży pożarnej. Istotne  
jest  to, że  tak naprawdę  pobyt  dzieci w nocy w takich  obiektach  jest  niedozwolony,  bo  
funkcja  tego  budynku  to  szkoła  a nie  hotel. Już w  tym  roku  robiliśmy  trochę  trudności 
w  uzgadnianiu. Działamy   wspólnie z  Dyrektorem Wydziału  ZKiOL  w  zakresie    pomocy 
w przeglądzie tych  obiektów. Tak  naprawdę jako organ  administracji  państwa  na każdą  
usterkę powinienem wydać decyzję  administracyjną, ale  przy  tak małej obsadzie  dokonanie 
kontroli wszystkich  szkół jest niemożliwe, dlatego  tutaj musimy   wypracować  pewną 
metodykę. 
 

PUNKT   6 
Informacja  nt.  materiałów  niebezpiecznych  na terenie  miasta, ratownictwa  
chemicznego. 
 
Komendant Miejski  Państwowej  Straży Pożarnej  Pan Kazimierz Grubba   powiedział 
między innymi, że: 
W Gdańsku są: 
• cztery  zakłady  dużego  ryzyka , 
• trzy zakłady  zwiększonego  ryzyka 
Ustawodawca  w ustawie  o ochronie środowiska  nałożył obowiązek  dokonywania  kontroli 
przez Komendę Miejską  Państwowej Straży Pożarnej  -  co  roku  należy dokonać  
szczegółowej  kontroli. Badamy  takie  elementy jak  przeciwdziałania  prewencyjne  jak  
również  zabezpieczenie  sprzętu   na  wypadek  różnych zdarzeń. Również  należy  
przygotować  ludzi  do  przeprowadzania  tak  specyficznych kontroli –  wskazane  studia  
techniczne  ale  i podyplomowe. Straż nie posiada  swojego  laboratorium. Kontrola  ta  my  
wykazać  czy posiadamy  sprzęt chemiczny, z który   w Gdańsku nie jest najlepiej. Najbliższa  
jednostka, która  może  podjąć  działania  jest  Gdynia. Dlatego w najbliższym  czasie  
dyscyplinujemy  jednostki  zakładowe, podpiszemy  porozumienie o współpracy. Chcemy  
ich  wiedzę  i  sprzęt  wykorzystać do  działań   ratowniczych do ewentualnych  zdarzeń. 
Każdy  sprzęt  chemiczny  bardzo  dużo  kosztuje. 
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Komendant  Kazimierz  Gruba  zaapelował  do  Komisji o poparcie  wniosku  rozważenia  
sfinansowania ze  środków  Powiatowego  Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej : 
• zakupu samochodu   średniego  typu  do ratownictwa  ekologiczno-chemicznego na  

potrzeby Ochotniczej  Straży Pożarnej w  Świbnie.  
• doposażenia PSP w zakresie  zakupu  samochodu  dla  wszystkich  jednostek ratowniczo-

gaśniczych, które  dowoziłyby neutralizatory, sorbenty na  miejsce akcji i  zabierały  je z  
tych miejsc, 

• wsparcia  zakupu łodzi wraz  z silnikiem na potrzeby ratownictwa chemicznego na 
kanałach miasta Gdańska. 

 
Komisja  bez  uwag,  jednomyślnie  przychyliła  się  do  powyższego  - wystąpi   z  wnioskiem do 
Prezydenta Miasta   ( Wniosek Nr 16-12/10/2007)  
 
Wyspa  Sobieszewska jest oddalona  od  JRG miasta i jeżeli  dojdzie  tam do jakiegoś  
zdarzenia,  to  czas  dojazdu  spowoduje, że nie będą tam  realizowane  działania  ratownicze.  
Jeśli  chodzi o zabezpieczenie chemiczne  to  przygotowani jesteśmy  tylko  na wstępne  
działania. 
Powiedział, że  w innych  miastach   dużo  środków  z  PFOŚiGW  przeznacza  się  na sprzęt 
ratowniczy – chemiczny straży pożarnej.  
Poruszono  również  kwestie  ewentualnego  uczestniczenia, partycypacji  inwestorów    w 
inwestycjach  związanych z bezpieczeństwem - Komisja  winna wystąpić  do Prezydenta  
Miasta  z wnioskiem, o podejmowanie  rozmów  z  inwestorami, zwłaszcza  tzw. zakładów  
niebezpiecznych  na temat  ich  ewentualnej  partycypacji w  inwestycjach związanych z 
bezpieczeństwem.  
 
Komisja  przeprowadziła   krotką  dyskusję  nt.  ratownictwa  chemicznego,  wyposażenia 
straży w  odpowiedni  sprzęt niezbędny w akcjach  ratowniczych i   dużych  potrzebach w 
tym  zakresie.   
 
 

PUNKT  6 
OSP - budowa  ośrodka  treningowego   do  szkolenia  psów   ratowniczych-     
punkt  zdjęty   z porządku obrad  w trakcie  posiedzenia.  

 
Komisja jednomyślnie, zdjęła  ten  punkt  z porządku  obrad  - temat  ten  będzie  jednym  z 
tematów  najbliższego posiedzenia Komisji. 

 
PUNKT  7 

Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 
 

Nie wniesiono  żadnych  spraw oraz nie zgłoszono   wniosków.  
 
Na  tym posiedzenie  zakończono  -  godz. 17,00 
 
                                                                                             Przewodniczący Komisji 
                                                                                       Samorządu i Ładu Publicznego 
  
                                                                                               Jarosław  Gorecki 
Protokołowała: 
 
Bogusława Pieklik 
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